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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Nagy János: a magyarok nem kockázatot, hanem értéket jelentenek Románia 

számára 
2023. augusztus 27. – MTI, Hirado.hu, Demokrata, MagyarHírlap, Ma.hu, Maszol, Krónika  

A magyar kormány alkotmányos kötelezettségének tesz eleget, amikor az erdélyi magyarokat 

támogatja, akik nem kockázatot, hanem értéket jelentenek Románia számára - hangoztatta 

Nagy János államtitkár vasárnap Désen, ahol felavatták a magyar állami támogatással felújított 

református templomot és elemi iskolát. A Miniszterelnöki Irodát vezető államtitkár a hálaadó 

istentiszteleten mondott köszöntőjében kifejezte meggyőződését, hogy a magyarság 

megmaradását szolgáló intézmények működése a többségi nemzetnek is hasznára válik. A 

nyelv identitásmegtartó szerepére utalva az anyanyelvi oktatás fontosságát hangsúlyozta, 

amely nélkül az ember elvész a református egyház és a magyar nemzet számára is, de legalábbis 

elbizonytalanodik, "korunk betegségei könnyebben erőt vesznek rajta". Illyés Gyulát idézve, 

aki a magyar kultúrát egy ötágú síphoz hasonlította, arra biztatta a désieket: most itt a 

lehetőség, hogy a síp egyik ágának hangja tovább erősödjék. 

 

Potápi Árpád János: a Forgatag néhány napra a Kárpát-medence kulturális 

fővárosává teszi Marosvásárhelyt 
2023. augusztus 27. - MTI, Hirado.hu, MagyarNemzet, Maszol, Krónika, Székelyhon 

A tizedik kiadásához érkezett Vásárhelyi Forgatag néhány napra nemcsak a Székelyföld, hanem 

kulturális értelemben az egész Kárpát-medence fővárosává teszi Marosvásárhelyt - mondta 

Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár vasárnap az ötnapos rendezvénysorozatot záró 

gálaesten. A Miniszterelnökség államtitkára felidézte: Marosvásárhelyen egy évtizeddel ezelőtt 

még a városból kiszorulva, a Maros partjára összezsúfolódva szervezték az első Forgatagot; 

mára nemcsak a kulturális seregszemle került méltó helyére, a történelmi városközpontba, 

hanem a legutóbbi választásokon már a Forgatag szervezőcsapatát választották meg a román 

többségű város élére. Kijelentette: immár Erdély számos városában rendeznek olyan magyar 

napokat, amelyek alkalmat teremtenek a magyarság kultúrájának felmutatására, erősítik a 

helyi közösséget, élni akarását, jövőképet adnak a magyar nemzetnek, a szülőföldön 

boldogulásnak, a Kárpát-medencei létnek. 

 

Diákszállót adott át Potápi Árpád János a Muravidéken 
2023. augusztus 25. – MTI, Hirado.hu, Demokrata, Vajma.info 

A magyar kormány támogatásából épített diákszállót adott át Potápi Árpád János, a 

Miniszterelnökség nemzetpolitikai államtitkára ünnepélyes keretek között pénteken a 

muravidéki Hosszúfaluban, Szlovéniában. Az államtitkár a közmédiának nyilatkozva 

elmondta: a muravidéki magyarság a magyar nemzet legdélnyugatibb előretolt bástyája, és 
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olyan hagyományokkal, szokásokkal, néprajzzal, nyelvjárással rendelkezik, amely egyedivé 

teszi a magyarságon belül is. A legszorosabb kapcsolatokat Zala, illetve Vas vármegyével ápolja, 

és ez így volt a múltban is, de a kultúrájára jellemző, hogy erős osztrák, szlovén, de akár még 

olasz hatás is érte - hangsúlyozta Potápi Árpád János. "Ezért is fontos számunkra, hogy 

mindent megtegyünk annak érdekében, hogy ez a magyarság az identitását meg tudja őrizni, 

meg tudja erősíteni" - fogalmazott. Emlékeztetett, hogy az elmúlt években is ez okból 

támogatták a muravidéki magyarok elképzeléseit, legyen szó bölcsődékről, óvodákról, 

iskolákról, kulturális központokról, vagy pedig a történelmi egyházakról. 

 

Szilágyi Péter: a magyaroknak a ló nem csupán egy állat, hanem nemzeti 

szimbólum is 
2023. augusztus 26. – MTI, Hirado.hu, MagyarHírlap,  

A magyaroknak a ló nem csupán egy állat, hanem a magyarság több mint 1100 éves 

szimbóluma, ezért a magyar állam minden segítséget megad a lovas hagyományok ápolásához 

-hangoztatta Szilágyi Péter, a Miniszterelnökség helyettes államtitkára szombaton 

Gyergyószentmiklóson. A nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkár a XVI. Székelyföldi 

Lovas Ünnep megnyitóján mondott beszédében kifejtette: a magyaroknak a ló a természettel 

való kapcsolatot jelenti, a ló megtanítja legyőzni félelmeiket, felállni kudarcaikból, a magyar 

lélek szilajságára, a magyar virtusra emlékeztet. "Ez a nyers erő, ez a temperamentum, ez itt, 

Székelyföldön nem ismeretlen, a székelyek még mindig őrzik példaként az egész magyarság, az 

egész Kárpát-medencei és a diaszpóra magyarsága számára" - állapította meg Szilágyi Péter. A 

nemzetpolitikai államtitkárság szívügyének tekinti, hogy megismertesse a fiatalokkal ezeket a 

szép hagyományokat, ezért tavaly Erdélyre, idén pedig az egész Kárpát-medencére kiterjedő 

lovasprogramot indított - tette hozzá. 

 

Ukrán gyerekeket fogad a Rákóczi Szövetség 
2023. augusztus 26. – MTI, Hirado.hu, MagyarHírlap, Index.hu 

A háborúban érintett ukrán családok háromszázötven gyermekét látja vendégül egy hétig a 

Rákóczi Szövetség. A diákok szombaton a budapesti atlétikai világbajnokság programjain 

vesznek részt, megtekintik az Országházat, majd a sátoraljaújhelyi Rákóczi Táborban 

tölthetnek egy hetet. Panyi Miklós, a Miniszterelnökség parlamenti és stratégiai államtitkára a 

Nemzeti Atlétikai Központnál tartott köszöntőjében elmondta: a háború kitörése óta a magyar 

kormány mindent megtesz az Ukrajnából érkezett emberek ellátása érdekében.  

    Az elmúlt másfél évben több mint egymillióan érkeztek Magyarországra, köztük több ezer 

gyermek is - emelte ki. Sok ezer gyermeket szállásolunk el jelenleg is, és vesznek részt a magyar 

oktatási rendszerben - mondta, hozzátéve: a magyar oktatási intézményekbe jelenleg több mint 

ötezer Ukrajnából érkezett gyerek jár. "A háború egyik legnagyobb kárvallottjai a gyermekek" 

- mutatott rá az államtitkár. 
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Román szélsőségesek is csatlakozhatnak a hétvégi úzvölgyi magyar 

megemlékezés résztvevőihez  
2023. augusztus 25. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

A két világháborúban elesett székely határvédőkre emlékezik szombaton a magyar közösség az 

úzvölgyi katonatemetőben. „Csendes, békés megemlékezésre készülünk, ahogy tesszük már 

több évtizede, szentmisével, imával, békésen” – mondta el az MTI-nek Birtalan Sándor, az 

eseményt szervező Csíkszentmárton község polgármestere. Hozzátette, hogy bár a törvény nem 

kötelezi erre, az önkormányzat bejelentette a rendezvényt a Hargita megyei hatóságoknál, így 

arra készülnek, hogy a csendőrség és a rendőrség is jelen lesz. Az eseményen várhatóan a Calea 

Neamului hívei is megjelennek, Mihai Tîrnoveanu, a szervezet elnöke közösségi oldalán a 

haditemetőben júliusban felállított román fakeresztek védelmére szólította fel a közelben élő 

híveit. Azt kérte: „diszkréten” – hogy ne lehessen őket provokációval vádolni –, de legyenek 

jelen a megemlékezésen. 

 

Elkezdődött az oltszemi Mikó-kastély felújítása 
2023. augusztus 25. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Elkezdődtek az oltszemi Mikó-kastély felújítási munkálatai – jelentette be pénteken a 

Kovászna megyei tanács vezetősége. A projektet az országos helyreállítási terven (PNRR) 

keresztül finanszírozzák, értéke több mint 18 millió lej. A munkálatok becsült időtartama 36 

hónap. Az oltszemi Mikó-kastély vissza fogja kapni régi ragyogását. A Kovászna megyei tanács 

kiadta a munkakezdési parancsot, elkezdődött a megye kulturális örökségében különleges 

jelentőséggel bíró műemléképület felújítása. A felújítás után létrehozzák itt a Székelyföldi 

Lovas Központot, az épületet pedig megnyitják a nagyközönség előtt – tájékoztatott Tamás 

Sándor megyei tanácselnök Facebook-bejegyzésében.  

 

Kelemen Hunor: széteshet a koalíció, hatalmas a feszültség a két párt között  
2023. augusztus 25. – maszol.ro 

Kelemen Hunor szerint „egy új helyzet” kell ahhoz, hogy az RMDSZ ismét leüljön tárgyalni a 

korábbi koalíciós partnerekkel. Az RMDSZ elnöke a 24.hu magyarországi hírportálnak adott 

interjújában azt montda, továbbra is az előrehozott választásban látná a megoldást, mivel az 

„elvenné az AUR perspektíváját, hogy bárkivel koalícióba lépve kormányra kerülhessen”. 

Hozzátette ugyanakkor: ez az államfő nélkül nem lehet kiírni, ő pedig nem érdekelt ebben. Arra 

kérdésre, hogy szétesik-e a koalíció, Kelemen Hunor azt válaszolta: széteshet.  „Én nem akarok 

jósolni, de azt látom, ismerve a szereplőket, hogy hatalmas a feszültség közöttük. És 

amennyiben nem kötnek erős kompromisszumot, nem viszik végig a ciklust a 2024-es 

parlamenti választásig. Az adótörvények módosításánál olyan problémák merülnek fel, 

amelyek évek óta jelen vannak. Valakinek hozzá kell nyúlni, ám az nem biztos, hogy választási 

évben. De nem csak emiatt látom inogni a koalíciót. Amikor tavaly és 2023 elején is azt 

mondtam, tartsunk előrehozott választást, akkor éppen azzal érveltem, hogy 2024 végig egy 

választási év – lesz EP-, helyhatósági, parlamenti és elnökválasztás is –, ami stagnáláshoz 

vezet, mert ismerve a román közigazgatást, mindenki várni fog. Megvárják, ki nyeri a 
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választásokat, ki fog kormányozni, addig, ha lehet, nem csinálnak semmit” - fogalmazott az 

RMDSZ vezetője. 

 

Bővül a szakképzési paletta Kézdivásárhelyen 
2023. augusztus 25. – maszol.ro 

szeptembertől a kézdivásárhelyi Kantában lévő minorita rendházban helyi és anyaországi 

összefogásnak köszönhetően turisztikai szakképzés indul. A Kézdivásárhelyi Kanta Szakképző 

Központ illetékesei jelezték: újabb szakmák is bevezetésre kerülnek, ezekre már lehet 

jelentkezni. Szakács István, a szakképző központ illetékese érdeklődésünkre közölte: a Baranya 

Megyei Szakképző Centrum Pollack Mihály Technikum és Kollégium indít képzéseket, festő, 

mázoló, tapétázó és tetőfedő szakmákban. Olyan személyek jelentkezését várják, akik legalább 

befejezett általános iskolai és korábban szerzett építőipari végzettséggel rendelkeznek. Ez 

utóbbi főleg azért fontos, mert a korábbi építőipari végzettség birtokában a képzési idő egy évre 

csökkenthető.  

 

Péntektől ezerrel pörög a Vásárhelyi Forgatag  
2023. augusztus 25. – szekelyhon.ro 

Hétvégén gyermekkacajtól, koncertektől lesz hangos a marosvásárhelyi vár. A gyerekzsivaj 

mellett a felnőttek véleményeket ütköztetnek, borospoharakat koccantanak és baráti 

társaságok találkoznak – mindezt az immár tizedik Vásárhelyi Forgatag keretében. A szélforgót 

jelképként választó Forgatag egyik célja az, hogy a világ minden tájára szétszóródott, vagy akár 

csak Marosvásárhely különböző lakótelepein „bezárkózott” vásárhelyieket összegyűjtse, 

lehetőséget teremtsen a találkozásra, a közösség erejének a megtapasztalására. Mindezt 

elsősorban kulturális, gyermek- és családi programok szervezésével, de az esti 

koncertforgataggal is. Idén főleg hétvégére összpontosulnak a programok, bár a héten minden 

este volt színházi előadás, többször városnéző séta és érdekes kiállításokat is megnyitottak.  

 

A hatóságok is jelen lesznek az úzvölgyi megemlékezésen  
2023. augusztus 25. – szekelyhon.ro 

Úgy a csendőrség, mint a rendőrség alakulatai jelen lesznek a szombati megemlékezésen, 

amelyet az úzvölgyi katonatemetőben tartanak a második világháborúban elesett magyar 

honvédek emlékére. Akárcsak az elmúlt években, idén is az első és második világháborúban 

elesett székely határvédőkre emlékezik a magyar közösség szombaton az úzvölgyi 

katonatemetőben. A szekelyhon.ro kérdésére a Hargita Megyei Csendőr-felügyelőség 

elmondta, a csendőrök jelen lesznek a sírkertben, megakadályozva bármilyen rendzavarást. A 

Hargita Megyei Rendőr-főkapitányság szóvivője, Maria Plumbu arról tájékoztatott, hogy a 

helyszínre rendőröket is vezényelnek, akiknek szintén a közrend biztosítása lesz a feladatuk.  
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Kovács Gergely érsek a Maszolnak: „Mindannyiunknak szükségünk van példákra” 
2023. augusztus 26. – maszol.ro 

Megemlékezést és konferenciát szerveztek Márton Áron püspök tiszteletére szülőfalujában, 

Csíkszentdomokoson, augusztus 26-án. Az eseményen részt vett Kovács Gergely érsek, és 

Márton Áron szentté avatási ügyének új posztulátora, Cristiana Marinelli is. Az ünnepséget 

nyitó szentmisén – amelynek az érsek volt a főcelebránsa – T. Bőjte Csongor, 

csíkszentdomokosi születésű segédlelkész kiemelte, nem az a fontos, hogy ki volt Márton Áron, 

hanem hogy nekünk mit jelent ő. Hogyan tekintünk rá a mindennapokban, meg merjük-e 

szólítani, mikor segítségre van szükségünk. Képesek vagyunk-e látni a közülünk való szentet és 

látjuk-e mögötte ugyanúgy a közülünk való embert is. Mint mondta, Márton Áron nem csupán 

ismerte, hanem szerette a rábízottakat, észrevette, ha valakinek „fáj az élet”. A segédlelkész 

prédikációjában hangsúlyozta, hogy valahol ezt kell tennünk nekünk is. Mindenki a maga 

hivatásában építse Isten országát azáltal, hogy észreveszi, ha egy embertársa szenved. Arra 

bíztatott mindenkit, hogy merjék bátran megszólítani Márton Áront, mert ő a közbenjáró, a 

közülünk való szent.  

 

Helytállás és emlékezés: az úzvölgyi hősök áldozata nem hiábalavó 
2023. augusztus 27. – maszol.ro 

Békésen és méltóságteljesen emlékeztek a székelyek szombaton az úzvölgyi katonatemetőben. 

A rekkenő hőség és az oda vezető - eleinte aszfaltos, majd hosszú kilométereken át kavicsos-

hepehupás - út ellenére bő félezren gyűltek össze fejet hajtani azoknak a katonáknak az emléke 

előtt, akik életüket áldozták az első és a második világháborúban hazájuk védelméért. A 

megemlékezés csendesen zajlott le, bár az előző napokban a Nemzet Útja nevű, a temetőben 

többször randalírozó román nacionalista szerveződés vezetője oda küldte híveit, akik ezúttal 

nem érkeztek meg. 

 

Turisztikai célkitűzés: legyen a Székelyföld erősebb brand, mint Drakula!  
2023. augusztus 27. – szekelyhon.ro 

A tavaszi tisztújítás óta a Kovászna Megye Turizmusáért Egyesület elnöke Jakab István Barna, 

a Kovászna Megyei Tanács alelnöke, aki a tagsággal és az ügyvezető igazgatóval, Deák 

Gyöngyvérrel együtt úgy döntött, hogy új stratégiával új irányt adnak a szervezet 

tevékenységének. A kulcsszavak: desztinációmenedzsment, együttműködés, egységes fellépés 

Székelyföldért. A szóban forgó egyesületben több önkormányzat – a megyei tanács, a 

sepsiszentgyörgyi, kovásznai, baróti, rétyi, uzoni, valamint a szentkatolnai községvezetés – 

társult azért, hogy adottságaikat, lehetőségeiket minél előnyösebben értékesítsék a 

turistáknak. Gyerő József kovásznai polgármester lemondása után az egyesület 

vezetőtanácsának megbízásából Jakab István Barna vállalta a vezetői feladatot, akiben már 

akkor megszületett az új stratégia szükségessége. Mint mondta, az egyesület, amelynek 

közismert márkája (szakszóval brandje) a Visit Covasna, eddig főleg a rendezvényszervezésben 

vett részt saját emberi és anyagi erőforrásaival, azonban rá kellett jönniük, hogy a kürtőskalács-

, barbecue- vagy töltöttkáposzta fesztivál csak három napig jelent nagyobb forgalmat, bevételt 
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és foglalt szálláshelyet a turizmusban érdekelteknek, azután minden marad a régiben. Ezért a 

jövőbeni tevékenységük a desztináció-menedzsmentre irányul majd.  

Petőfi-emléktáblát állítanak Galántán 
2023. augusztus 25. – felvidek.ma  

Petőfi-domborművel ékesített emléktáblát avatnak szeptember 14-én Galántán. Mint 

ismeretes, Kodály Zoltán világhírű zeneszerzőnk a boldog gyermekéveit töltötte a mátyusföldi 

városban, megírta a Galántai táncok c. zeneművét, és nagy tisztelője volt Petőfi Sándor 

költészetének. Ez abban is megnyilvánult, hogy több költeményét megzenésítette. Idén 

március 2-án Tarjányi József Petőfi-kutató barátomtól kaptam egy levelet, hogy a 

bicentenárium alkalmából egy Petőfi-domborművet ajándékozna lakóhelyemnek, Galántának. 

Őt több mint 20 éve ismerem, tudom, ha megígér valamit, azt teljesíti. Már a királyfiakarcsai 

Petőfi Baráti Társulásnak is ajándékozott egy Petőfi-szobrot, Hunyadi László kiváló erdélyi 

szobrászművész alkotását, és az ő műve a Galántára kerülő dombormű is. Elkészítettem az itt 

látható emléktábla-tervet, és azt elküldtem kulturális és politikai szervezeteink vezetőinek. 

Nagy örömömre Bárdos Gyula, a Csemadok elnöke és Forró Krisztián, a Szövetség elnöke is 

azonnal a támogatásukról biztosítottak. Néhány nap múlva Mézes Rudolffal, a Csemadok 

galántai járási titkárával már a helyszínről egyeztettünk, az emléktábla szövegén kicsit 

„csiszoltunk”. 

 

Ma kezdődnek a Majer István Szakmai Napok Kürtön 
2023. augusztus 25. – ma7.sk  

A mai napon, augusztus 25-én pénteken fotó- és festménykiállítás várja az érdeklődőket, a 

szombat az értékgyűjtés és megőrzés jegyében zajlik, vasárnap pedig vidám monodrámával 

zárul a háromnapos rendezvény. Simonyi Lajos festménykiállítását Melecski Lajos gyűjtő 

nyitja meg. A képek neki és az Ipolysági Honti Múzeumnak köszönhetően jutottak el Kürtre. 

Lajostól megtudjuk, Lajos bácsi öt iskolaévet tevékenykedett Kürtön, több képe is látható a 

kiállításon, amin a falu egy-egy zugát megörökítette. Melecski Lajos fotóiból és gyűjtéséből is 

lesz kiállítás, Kürt Anno címmel, ahol 12 panelen pillanthatnak bele az érdeklődők Kürt 

történelmébe. Közreműködik a nemrég 25. jubileumát ünneplő Hajnalvándor együttes nem 

csak pénteken, de az egész rendezvény alatt. A szakmai napok programjáról Kovács Tamás 

szervezőt, a Kürti Értéktár Bizottság elnökét kérdeztük. Elmondta, a rendezvény főnapján, 

szombaton Rancsó Andrea, a Felvidéki Értéktár Bizottság éves tevékenységéről tart 

beszámolót, a kürti értékgyűjtésről pedig jómaga. 

 

Udvard tanösvénye Boncz Ferenc mellszobrával bővült 
2023. augusztus 26. – ma7.sk, Új Szó  

Boncz Ferenc jogtudós, Udvard szülöttjének szobrát avatták fel az iskolához vezető 

tanösvényen. Áll itt már Szent László, Szent István, s most harmadikként Boncz Ferenc szobra 
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is. A negyedik talapzat üres, de talán még az idén az is megtalálja gazdáját. Farkas Tibor 

alpolgármester üdvözölte a neves vendégeket, a polgármestereket és az intézmények 

képviselőit. „Rendelkezünk már Lebó Ferenc Munkácsy Mihály-díjas szobrászművésztől két 

karizmatikus királyunk szobrával, most egy tudós ember szobra kerül leleplezésre. Bízom 

benne, az erre járó gyerekek tudnak majd példájukból töltekezni” – emelte ki Farkas Tibor. 

Hozzáfűzte, a szobrot teljes egészében Udvard volt polgármestere, jelenleg Nyitra megye 

elnöke Branislav Becík finanszírozta, és ő a szobor ötletgazdája is. Jelenlegi adományozása 

annál is értékesebb, mivel ebben a nehéz gazdasági helyzetben az adomány nélkül esélytelen 

lett volna, hogy a falu ilyen tárgyi és szellemi értékkel bővüljön. 

 

Szövetség: a platformoktól a parlamentig 
2023. augusztus 27. – ma7.sk  

Berényi József, Orosz Örs és Pál Attila volt a nagy sikerű VárLak fesztivál 

pódiumbeszélgetésének vendége. A Szövetség platformjainak vezetői nézői kérdésre a 

választási eredményt is megtippelték. Berényi József, a Szövetség Magyar Konzervatív 

Platformja, Orosz Örs, az Összefogás platform, és Pál Attila, a Híd platform vezetője volt a 

MAGYAR7 által vezetett, három részes közéleti programsorozat első részének vendégei a füleki 

VárLak fesztiválon. A politikusok elmondták, az országot járva bizakodó hangulatot 

tapasztalnak. A választópolgárok a saját régiójuk sorsának alakulásán érzik a magyar 

parlamenti képviselet hiányát, és nagy a hajlandóság, hogy ezen változtassanak. Berényi József 

elmondta, éppen a beszélgetés napján 17 éve történt, hogy Malina Hedviget Nyitrán 

bántalmazták, mert magyarul beszélt. Emlékeztetett, a miniszterelnököt akkor Robert Ficónak, 

a belügyminisztert Robert Kaliňáknak hívták, akik megpróbáltak az áldozatból bűnöst faragni. 

A magyar diáklány hatósági zaklatása 10 év múlva ért véget. Azért is fontos a magyar képviselet, 

hogy hasonló eset soha többé ne történhessen Szlovákiában – szögezte le. 

 

Családi nap keretében felavatták Petőfi Sándor mellszobrát Gömörpéterfalán 
2023. augusztus 27. – ma7.sk  

Családi nap keretében újabb Gömöri Vándorbölcsőt adtak át és felavatták Petőfi Sándor 

mellszobrát Gömörpéterfalán. A színes programban helyet kapott egy rendkívüli Dalia 

bemutató is, melyen ezúttal a harcos férfiak háttérbe vonultak és a gyermekek-édesanyák 

kaptak szerepet. Nem a látvány és a nehéz gyakorlatok, hanem a példamutatás volt a lényeg. 

Gömörpéterfalán, a Felföldi Dalia Iskola központjában, családi délután keretében talált újabb 

gazdára a gömöri vándorbölcső. A bölcső új gazdája a serkei Lengyel Dorina, aki rögtön 

birtokba is vette ajándékát. Édesanyja, Lengyel Katalin hálás szívvel fogadta a felajánlást, 

amelyet számos ajándékkal is megtöltöttek. Az eseményen Lezsák Sándor, a Magyar 

Országgyűlés alelnöke is tiszteletét tette. Beszédében hangsúlyozta: Gömör magyar népe nélkül 

nincs magyarság a Kárpát-medencében, majd átadta Petőfi Sándor mellszobrát a helyi 

magyarságnak. A Magyar Országgyűlés alelnöke azt is kiemelte, szerte a világban több mint 

350 Petőfi szobor található, Gömörben húsz településen őrzik a forradalmár költő emlékét. 

„Azok az ünnepségek, megemlékezések, amelyek az elmúlt hónapokban Petőfit idézték meg, 
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összekötnek bennünket. Ahogyan ez a két szó is, amit ide fölvéstünk: szabadság, szerelem. 

Összeköt bennünket a szabadságvágy, és összeköt bennünket a szerelem, a házasság, a család, 

a gyerekek. 

 

Pozsony legkisebb városrésze is több látnivalót kínál 
2023. augusztus 27. – ma7.sk  

Pozsony legkisebb és legdélibb városrészeként jegyzik, de akad itt is látnivaló. Ha befejeződik 

a dunacsúni kastély felújítása, érdekes programpont lehet az ország bármely részéből ideérkező 

turista számára. Ahogy mondani szokták, kicsi ugyan, de mindenből találni itt egy keveset – 

lenyűgöző természetet, remek, ráadásul extrém sportlehetőségeket, szemet gyönyörködtető és 

szívet melengető művészetet, de gazdag történelmet is. Dunacsún történelmének szerves részét 

képezik a horvát hagyományok. Az első feljegyzések a 12. századból maradtak fenn a 

településről. A 15. és 16. század fordulóján ezt a területet horvátok telepítették be, akiknek a 

leszármazottjai máig élnek itt. Dunacsún hajdanán Ausztria–Magyarország része volt, az első 

világháború után még Magyarország része maradt. 1947-ben Csehszlovákiahoz csatolták, majd 

1972-től Pozsony egyik városrésze lett az azelőtt önálló település. Lakói különböző nyelveket 

beszéltek, horvátok, magyarok és németek éltek itt, csak 1947 után terjedt el a szlovák 

nyelvhasználat. 

 

Forróságban frissítő fröccs. Nem is akármekkora! 
2023. augusztus 27. – ma7.sk  

Az idei 12. Szímői Fröccsnapokon - mint minden évben - most is fröccsrekord született. A 

jelenlévők a Magyarországi Szikvízkészítők Jedlik Ányos Lovagrendjének közreműködésével 

223 liter gyöngyöző fröccsöt készítettek annak emlékére, hogy pontosan 223 éve született 

Szímőn Jedlik Ányos, a szikvíz atyja. A helyi szövetkezet által adományozott, jól behűtött 

olaszrizlinget kisfröccs arányban keverték a helyi üzemben készített szikvízzel. 

Hagyományosan Bób János polgármester öntötte az első üveg bort az óriáskehelybe, valamint 

az utolsó üveg szikvizet is, majd megkóstolta a fröccsöt. Megöntésében a politikai pártok, 

szervezetek és testvértelepülések képviselői, a környékbeli polgármesterek, intézményvezetők, 

a rendezvény szervezői és a főzőverseny közreműködői segítkeztek. A meleg, nyári időben a 

hatalmas pohárból gyorsan fogyott a fröccs, melyből becsületkassza használatával csapolhattak 

a vendégek. Az összegyűlt pénzt a gúgi Szent Vendel kápolna felújítására fogják felhasználni. 

                
A megújulás és a változás hajt előre 
2023. augusztus 25. – Magyarszo.rs 

A vajdasági magyar fiatalok közössége meglehetősen zárt, kis közösség, s az ifjúság 

megmozgatása, megszólítása egyre nehézkesebb. A megoldás kulcsa a sikeres 

rendezvényszervezés ‒ hangzott el csütörtökön azon a kerekasztal-beszélgetésen, amelyet a 

Vajdasági Magyar Ifjúsági Központ (VMIK) jubiláris, huszadik Ifjúsági Etno Táborának első 
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napján szerveztek, és hét vajdasági magyar ifjúsági szervezet képviselője osztotta meg 

egymással gondolatait. A Hatékony rendezvényszervezés és együttműködés elnevezésű 

tanácskozáson részt vettek tapasztalt vezetők, és a vezetői teendőket frissen vállalók, 

mindannyian olyan tenni vágyó fiatalok, akik a közösségükön belül arra törekednek, hogy 

közvetetten, vagy közvetlenül, de hatással legyenek a környezetükre. 

 

Bácsföldvárra került az egyik Agrár-Vándorbölcső 
2023. augusztus 27. – Magyarszo.rs 

A kisközösségekben élő családok gyermekvállalási szándékát ösztönző vándorbölcső-

mozgalom 2012-ben indult el útjára. A magyarországi Agrárminisztérium is csatlakozott ehhez 

a mozgalomhoz: 2020-ban, a nemzeti összetartozás évében indította el az Agrár-Vándorbölcső 

programját a külhoni magyar, mezőgazdaságból élő és gyermeket vállaló családok támogatása 

céljából. A projektum keretében minden határon túli, magyarlakta régióba eljuttattak egy vagy 

több fából faragott, ringatható bölcsőt. A program célja, hogy családalapításra ösztönözze a 

fiatal házasokat. Vajdaságban jelenleg három bölcső van, amelyeket a Vajdasági 

Agráregyesületek Szövetsége vett át, s azóta is a falugazdászok segítségével gondoskodnak 

arról, hogy mindig ringatózzon benne egy-egy kisgyermek. 

 

Vasárnap helyi közösségi választások 
2023. augusztus 26. – Magyarszo.rs 

A kúlai Alsóváros helyi közösség új tanácstagjainak a megválasztására 2023. augusztus 27-én 

(vasárnap) kerül sor. A város ezen részén mintegy 4500 szavazópolgár szerepel 

nyilvántartásban. Reggel hét órától 20 óráig az Alsóváros helyi közösségben és a Népkör 

Magyar Művelődési Központban kettő, a Petőfi Brigád Általános Iskolában pedig egy 

szavazóhelyen voksolhatnak a polgárok. Egy jelöltlistára lehet szavazni, amelyen a magyar 

közösség érdekeit Goga Zsolt vállalkozó, Burity Bálint Melinda földmérő és Gonczlik Zoltán 

mezőgazdasági termelő képviseli. 

  

Meghívás egy csodálatos időutazásra 
2023. augusztus 25. – Magyarszo.rs 

Az egész régióban egyedülálló zentai Régi Mesterségek Háza az idén ünnepli megnyitásának 

25. évfordulóját, ezért augusztus 26-a és 28-a között nyílt napokat rendeznek. Pece Árpád 

gyűjteménytulajdonos az elmúlt évtizedekben munkájából kifolyólag a világ számos országába 

ellátogatott, és szabadidejében bejárta a helyi műszaki múzeumokat. A látogatások során 

döbbent rá, hogy nálunk nincs hasonló jellegű gyűjtemény, ezért döntötte el, hogy létrehoz egy 

vajdasági műszaki múzeumot. A gyűjteményében található tárgyakat 1985-ben kezdte el 

gyűjteni. Ezek 25 éve tekinthetőek meg dr. Milivoj Borđoški neves zentai orvos, kórházigazgató 

egykori házában. Pece Árpád elújságolta, hogy jelenleg már 15 ezer kiállítási tárgyat tartalmazó 

gyűjteményébe a napokban érkezik meg az az osztrák vetőgép, aminek köszönhetően teljes 

mértékben sikerült megvalósítania álmát, hogy a tárgyi hagyatékokon keresztül emléket 

állítson a letűnt tanyavilágnak, ugyanis ez teszi ki a gyűjteménye 65–70 százalékát. 
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Cél a kibontakozás 
2023. augusztus 25. – Magyarszo.rs 

Ma zárul az a négynapos akkreditált képzés Topolyán, amit a szabadkai székhelyű NIDUS – 

Együtt a Gyermekek Fejlesztéséért Egyesület szervezett Topolyán, a Bethesda Szeretetszolgálat 

székházában. A rendezvényt a Hátország Egyesület közreműködésével bonyolították le, és a 

célja volt a NILD Tanulás Terápia program alapelveit átadni az óvodás és iskolás korosztállyal 

is foglalkozó vajdasági magyar környezetben dolgozó szakemberek: gyógypedagógusok, 

pedagógusok, logopédusok és pszichológusok számára. Sutus Ágota, a NIDUS elnök asszonya 

elmondta, hogy ez a tanulási módszer az Egyesült Államokból származik, és a magyarországi 

adaptált változatával ismerkedhettek meg a jelen levők. 

             
A háború ellenére sem csökken a diákok száma, a főiskolára 850 kérvény érkezett 
2023. augusztus 27. – kiszo.net 

2023-ban Ukrajna felsőoktatási intézményeibe több mint 1,1 millió felvételi kérvényt 

nyújtottak be a jelentkezők. Ezek közül több mint 720 ezer kérelem az idei érettségizőktől 

érkezett az alapképzésekre. Utánajártunk, hogyan alakult az idei felvételi kampány 

Kárpátalján. Az idén is maradt a nemzeti multiteszt (NMT) a külső független tesztelés (ZNO) 

helyett, viszont ezúttal úgynevezett „küszöbértéket” határoztak meg, így ahhoz, hogy a 

felsőoktatásba felvételizhessen valaki, mindegyik tantárgyból legalább 10 százalékot kellett 

teljesítenie ahhoz, hogy átmenjen a vizsgán. (Matematikából legalább 4 pontot, Ukrajna 

történelméből 6-ot, ukránból legalább 5 tesztpontot kellett szerezni.) A tavalyi, abszolút 

egyszerűsített felvételihez képest, amikor a legtöbb szakra való jelentkezéshez elegendő volt 

csupán egy motivációs levél megírása, az idei eljárás némiképp összetettebb volt. 

 

Segítségnyújtás vállvetve – Kárpátaljaiak Herszon megye egyik romba döntött 

településén 
2023. augusztus 27. – karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Száva József, a Bustyaházai Kistérség Fejlesztési és Nemzetközi Együttműködési Központjának 

vezetője. Munkaköri feladatai közé tartozik a régiófejlesztés, pályázati projektek kidolgozása, 

határokon átnyúló, nemzetközi kapcsolatok kialakítása. A minap azonban kollégáival egy ettől 

teljesen eltérő, bátorságot igénylő és embert próbáló feladattal kellett megküzdeniük a 

Vállvetve projekt keretein belül. A projekt alapján a hátország megyéi által biztosított 

építőanyag, fizikai, illetve anyagi erőforrások segítségével újítanák fel Herszon megye 

lerombolt településeit. A Bustyaházai kistérség önkormányzatának munkatársai első 

alkalommal rendeződnek csapatba, buszra ülnek, és mennek el segíteni a kijelölt helyre, 

mondja Száva József. 
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https://www.magyarszo.rs/hu/5323/vajdasag_topolya/291703/C%C3%A9l-a-kibontakoz%C3%A1s.htm
https://kiszo.net/2023/08/27/felveteli-a-haboru-ellenere-sem-csokken-a-diakok-szama-a-foiskolara-850-kerveny-erkezett-%e2%94%82kiszo-interju/
https://kiszo.net/2023/08/27/segitsegnyujtas-vallvetve-karpataljaiak-herszon-megye-egyik-romba-dontott-telepulesen-%e2%94%82kiszo-interju/
https://kiszo.net/2023/08/27/segitsegnyujtas-vallvetve-karpataljaiak-herszon-megye-egyik-romba-dontott-telepulesen-%e2%94%82kiszo-interju/
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Díjátadó a nagycsaládosoknál 
2023. augusztus 25. – Karpataalja 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete (KMNE) 2023-ban is meghirdette Az én 

ünnepem is augusztus 20.! című alkotói kézműves pályázatot az államalapítás ünnepére, 

amelyre szép számban érkeztek pályamunkák. Az eredményhirdetésre, jutalmak és oklevelek 

átadására Beregszászban, a Pásztor Ferenc Közösségi és Zarándokház filagóriájában került sor. 

Az ünnepséget megtisztelte jelenlétével Novák Katalin, Magyarország köztársasági elnöke, aki 

megtekintette a pályamunkákat, gratulált a gyerekeknek. – Egyesületünknél hagyomány, hogy 

kézműves pályázatot hirdetünk meg minden nemzeti ünnepre. Ezek az egész családnak 

szólnak, ugyanis szülő és gyermek együtt ötletelhet, alkothat – jegyezte meg Harapkó 

Marianna. A KMNE elnökségi tagja elmondta, az idei pályázatban 110 család vett részt, 

megannyi színes, különböző kézműves alkotások került a zsűri elé. Volt közöttük rajz, 

gyurmából készült figura, sőt, akadt, aki verssel, énekkel adózott nemzeti ünnepünk előtt. 

 

KMKSZ Hűség díjasok - Sin József: a legfontosabb megőrizni a nemzetet és saját 

magunkat 
2023. augusztus 27. – karpat.in.ua 

Több évtizedes vezetői tapasztalattal rendelkezik: 20 évig volt a KMKSZ guti alapszervezetének 

elnöke, 10 évig a helyi középiskola igazgatójaként tevékenykedett, kétszer választották meg Gut 

község polgármesterének. A humán szféráért felelős vezetőhelyettese volt a Beregszászi Járási 

Adminisztrációnak. 2008 óta elnöke a KMKSZ Beregszászi Járási Középszintű Szervezetének. 

2015-ben, a KMKSZ a helyhatósági választásokon elért sikereit követően a Beregszászi Járási 

Tanács elnökének választják meg. Ma a képviselőtestület KMKSZ frakciójának vezetője. Sin 

Józseffel pályafutása eredményeiről, hobbijáról és lokálpatriotizmusáról beszélgettünk. 

 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2023. augusztus 25. – Kossuth Rádió 

 

A Rákóczi Szövetség a Magyar Kormány támogatásának köszönhetően bővíti a tavaly 

Felvidéken sikeresen elindított és üzemeltetett iskolabusz hálózatát, idén már a Kárpát-

medencében is. Így szeptembertől az erdélyi szórványban 38 új iskolabusz segítheti a kisdiákok 

magyar iskolába járását, és 4 további busszal bővült a 16 járműből álló dél-szlovákiai iskolabusz 

hálózat is. 
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https://kiszo.net/2023/08/25/dijatado-a-nagycsaladosoknal-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo-2/
https://life.karpat.in.ua/?p=159229&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=159229&lang=hu
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2023. augusztus 28. 

 

 

 

Nem csak szépen felújított utcákkal, kerékpársávokkal, gyönyörű zöldövezetekkel gazdagodik 

Székelyudvarhely az új mobilitási terv révén, hanem szemléletváltást is szeretnének elérni a 

székelyföldi városban. Év végéig 8 elektromos autóbusz is megérkezik, amelyek a jelenleg 

gyerekcipőben járó tömegközlekedés népszerűsítését szolgálják. Székelyudvarhely nagy 

problémája: a városon áthaladó nagy forgalom egyelőre még nem oldódik meg – mondta el 

sajtótájékoztatóján Gálfi Árpád polgármester és Jakab Attila projektmenedzser. 

 

 

Idén is több felvidéki magyar személyiség kapott augusztus 20-a alkalmából magyar állami 

kitüntetést. Egyesek Budapesten, mások a kassai főkonzulátuson, illetve a pozsonyi magyar 

nagykövetségen vehették át a kitüntetéseket. Haják Szabó Mária összeállítása. 

 

 

Ünnepi gálaműsorral vette kezdetét a 10. Vásárhelyi Forgatag, tegnap este. A Kultúrpalota 

nagytermében a Határon Túli Zenészek szimfonikus zenekara adott nagy sikerű hangversenyt, 

Vashegyi György vezényletével. A koncert műsorán: Haydn, Beethoven és Mozart művek 

szerepeltek. A hat éve alakult zenekar első alkalommal jár Marosvásárhelyen, és ez az idei 

turnéjuk első állomása is egyben - mondta Vashegyi György, Liszt Ferenc-díjas karmester, a 

Magyar Művészeti Akadémia elnöke, akit a koncert előtt Erdei Edit -Zsuzsánna kérdezett. 

 

 

Korábban készült terrakotta kisplasztikák és az utóbbi négy hónapban alkotott grafikák 

kölcsönhatása képezi Steinhübel Zoltán aradi képzőművész temesvári kiállításának alapját. A 

Térplasztikák metamorfózisa című kiállítás a temesvári Új Ezredév Református Központban 

nyílt meg. 

 

 

Talán a hőségriadós kánikulai napok alatt már az is jól esik, hacsak beszélünk valamilyen téli 

sportról. Most ez következik. A sport reneszánsza címmel rendezték még Tusványoson azt a 

vitafórumot, amelyen a tömegsport és a versenysport székelyföldi helyzetéről váltottak szót a 

szakemberek. A többi között a helyi tehetségek megtalálásáról, támogatásáról, az 

utánpótlásnevelés nehézségeiről és szépségeiről, a szakemberképzésről és a forráshiányról is 

szó volt. A fórum után Nagy Attila Ferencet, a Székelyföldi Jégkorong Akadémia igazgatóját, a 

román Jégkorong Szövetség elnökét kértem beszélgetésre. 

 

 

Határok nélkül 
2023. augusztus 26. – Kossuth Rádió 

 

„Íme természeti kincseknek és ritkaságoknak mily bő anyagi halmaza, a mely nemcsak a 

szaktudósuknak geológiai, mineralógiai, botanikai és zoológiai tekintetben tanulmányozásra 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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készen áll, hanem a mulatságot és szórakozást keresőnek s vadászat és halászat kedvelőinek 

élvszomját is teljesen kielégítheti. Hogy azonban ezek a természeti kincsek és szépségek 

könnyebben kiaknázhatók legyenek szükség, hogy a gátul szolgáló természeti akadályok 

lehetőleg elháríttassanak, utak s ösvények, menházak, irányzójelek építése s felállítása s 

alkalmas vezetők felfogadása által kényelmesebben és biztosabban megközelíthetővé 

tétessenek.” – így szólt a Magyarországi Kárpát Egyesület alakuló felhívása. 

 

150 évvel ezelőtt, 1873. augusztus 10-én Ótátrafüreden megalakult a Magyarországi 

Kárpátegyesület, az ország első, a világ hetedik turista klubja. Divat lett a túrázás és a 

hegymászás. Az egyesület a Tátra, és általában a Kárpátok feltárására, megismertetésére, az 

abban az időben fejlődésnek indult idegenforgalom elősegítésére alakult, nem utolsósorban a 

Szepesség természeti kincseinek kiaknázása céljából. 

 

Közlekedési utakat, szálláshelyeket és menedékházakat építettek, társas összejöveteleket, 

kirándulásokat és felolvasásokat rendeztek; tudományos és művészeti kiadványokat 

publikáltak, valamint természettudományi, néprajzi és turisztikai gyűjteményeket hoztak létre. 

Az alapítók között volt. Déchy Mór, marosdécsei születésű geográfus, báró Eötvös Lóránd 

fizikus, hegymászó, Téri Ödön orvos.  

A magyar turizmus bölcsőjében – Ótátrafüreden, kiállításmegnyitóval, emlékműavatással, 

emléküléssel és túrákkal ünnepelték a Magyarországi Kárpát Egyesület alapításának 150. 

évfordulóját.  

 

A Magyarországi Kárpát Egyesületnek rövid idő alatt sok osztálya alakult a Kárpát-medence 

minden régiójában más-más központtal. És egy idő után voltak, akik úgy gondolták, hogy a 

Tátra-központúság egy kicsit sok. 1891-ben az erdélyiek kiváltak, és Kolozsváron megalakult az 

Erdélyrészi Kárpát Egyesület. A II. vh. után a szervezet beolvadt a romániai Turisztikai 

Hivatalba, majd 1989 után újra alakult az EKE. Fiókszervezete a Bánsági Kárpát Egyesület 

Temesközi útvonalak címmel adta ki Illés Mihály, az egyesület korábbi elnökének legújabb 

túrakönyvét. A könyv 12 útvonal részletes leírását tartalmazza, fotókkal gazdagon illusztrálva.  

 

A MARTA, azaz Magyar Automobil Részvénytársaság Arad az első magyar, kifejezetten 

autógyártásra létrehozott vállalkozás volt. 1910-ben 32 darab személygépkocsit szereltek össze 

Aradon. Több mint 110 év után a MARTA még megmaradt ingatlanjaiban ipartörténeti 

múzeumot, több funkciós kulturális központot szeretnének létrehozni. Az aradi autógyár 

történetét és az ipartörténeti múzeum terveit foglalja össze Pataky Lehel Zsolt összeállítása. 

 

És most csendesebb vizekre evezünk. A csend a sikeres horgászathoz kell. Zsoldos Barnabás 

Kocsordon járt, ahol felvidéki, partiumi és anyaországi horgászok találkoztak. A Barátság kupa 

résztvevői 27 éve mérik össze tudásukat.  A riporter egyik kezében mikrofon, a másikban a bot, 

és várta a többiekkel együtt a kapást. 
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A csíkszentmihályi Sándor család egyike az legősibb székelyföldi családoknak, már az első 

katonai összeírásoknál, mint lófők és főemberek szerepelnek. A családhoz kapcsolódik a Csíki 

Székely Krónika, amely foglalkozik a székelyek származásával, annak hun eredetét bizonyítva. 

A Sándor család története összefonódik a csíki székelyek történetével és bár szétszórtan élnek 

a világban a leszármazottak, a gyökerek ma is erős köteléket jelentenek.  

 

Kárpát-medence 
2023. augusztus 27. – M1 

 

Kókai méhészet 

 

Délvidék gazdag földjén a kishegyesi Kókai család méhészete nemcsak mézet termel, hanem 

egy hagyományokon és családi értékeken alapuló történetet mesél el. A család tagjai generációk 

óta méhekkel foglalkoznak. Kókai Zsolt a méhészkedés tudományát nagyapjától leste el: 

gyerekkorában az első fájdalmas szúrások dacára oltódott be a méhészet iránti érdeklődéssel. 

De Zsolt édesanyja is szívesen emlékszik vissza a kezdetekre. 

 

 

Színjátszó tábor Kőrispatakon 

 

Azt ma már a nagyvilág is tudja, hogy az udvarhelyszéki Kőrispatakon élő emberek nem vas-, 

hanem szalmakalaposak. Nem véletlen, hiszen a szalmafonásnak itt közel 200 éves 

hagyománya van. Mi több, 22 évvel ezelőtt, itt hozták létre Erdély első szalmakalap múzeumát, 

ahol azóta turisták százai fordultak meg. 

 

Hogyan boldogulnak a kárpátaljai gazdák 

 

Bár első ránézésre nem vesszük észre, de ez a föld akár 20-25 kilogrammos kincseket is rejthet. 

A kisdobronyi Sárközi család 3 évvel ezelőtt vágott bele a dinnyetermesztésbe. Szinte 

megérezték, hogy nagy lesz rá a kereslet, hiszen akkor még senki sem gondolta volna, hogy 

Herszon ideiglenesen megszállt területté válik. Az ott termesztett dinnye minősége 

vitathatatlan volt, azonban mégsem mondhatjuk el, hogy a vevő frissen jutott hozzá. A 

kárpátaljai dinnyét azonban már a szedés napján megvásárolhatja. 

 

Hagyományőrző gyermek lovastábor a Balog-völgyben   

 

Rimaszombattól 15km-re, a Balog-patak bal oldalán található Rakottyás, magyar kisközség. 

Egy évtizede alakult meg a településen a Paraszt Udvar Polgári Társulás, melynek tagjai azóta 

rendszeresen megszervezik hagyományőrző gyermektáborukat, ahol nem csak a helyiek, de a 

széles régió magyar ajkú gyermekei is részt vesznek. 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/

